
Protokół 
XXV Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 25 stycznia 2017r. 
 
 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, który 

stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
Paweł Doba 
a także: 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
Agnieszka Pakulska – Schoen – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
 
 
 Przewodniczący Lesiński poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięci o zmarłym 4 stycznia 
br. radnym I kadencji Sewerynie Kozłowskim. 
 
 Następnie Przewodniczący poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad 
polegająca na wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 12 treści: "Podjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo, obejmującego część działki nr 5/28, położonej w obrębie Tulce.". Kolejne 
punkty porządku obrad zostają odpowiednio przenumerowane.                 
 Pani Sekretarz wyjaśnia, że proponowana zmiana porządku obrad dotyczy podjęcia uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego część działki nr 5/28, położonej w obrębie Tulce 



– są to tereny znajdujące się w sąsiedztwie Zespołu Szkół w Tulcach. Zmiana ta umożliwi ć ma 
realizację węzła przesiadkowego komunikacji publicznej i prywatnej. Z uwagi na to, że w III 
kwartale tego roku będzie szansa na pozyskanie dofinansowania z programu Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych zasadne jest wszczęcie procedury planistycznej, co pozwoli ubiegać się o 
te środki. 
 Pani Sekretarz wyjaśniła ponadto, że nieobecność Pana Wójta podczas Sesji wynika z faktu, 
że w tym terminie zaplanowane zostało spotkanie z Prezesem Agencji Nieruchomości Rolnych w 
Warszawie  w sprawie sprzedaży gminie działki pod budowę przedszkola w Kleszczewie.  
 W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołów z obrad XXIII i XXIV Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIII i XXIV Sesji.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na 
terenie Gminy Kleszczewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo obejmującego działki położone w Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie i 
Komornikach. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo obejmującej działkę o nr. ewid. 80/35 w Krzyżownikach. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 
10. Podjecie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli i 
oddziałów przedszkolnych publicznych oraz szkół i przedszkoli niepublicznych prowadzonych na 
terenie Gminy Kleszczewo przez inne niż jednostka samorządu terytorialnego organy oraz trybu i 
zakresu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania udzielonej dotacji.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017r.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego część działki nr 5/28, 
położonej w obrębie Tulce 
13. Przedstawienie informacji nt. "Akcja Zima" 
14. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołów żaden z radnych nie zgłosił uwag.              
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z 
XXIII Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 



Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 

Następnie członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z XXIV Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXIII i XXIV Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXV/172/2017 w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i 
obszaru rewitalizacji na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXV/172/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXV/173/2017 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działki położone w 
Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie i Komornikach przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXV/173/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXV/174/2017 w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującej działkę o nr. ewid. 80/35 w 
Krzyżownikach przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXV/174/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXV/175/2017 w sprawie ustalenia  wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXV/175/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXV/176/2017 w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła Pani 
Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXV/176/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXV/177/2017 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
szkół,  przedszkoli i oddziałów przedszkolnych publicznych oraz szkół i przedszkoli niepublicznych 
prowadzonych na terenie Gminy Kleszczewo  przez inne niż jednostka samorządu terytorialnego 
organy oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania 
udzielonej dotacji przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXV/177/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXV/178/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXV/178/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 



 Projekt Uchwały Nr XXV/179/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego część 
działki nr 5/28, położonej w obrębie Tulce przedstawiła Pani Agnieszka Pakulska - Schoen. Pani 
Pakulska - Schoen poinformowała, że uchwała dotyczy części działki, na której zlokalizowany jest 
Zespół Szkół w Tulcach. Zmiana miejscowego planu umożliwi realizację węzła przesiadkowego, a 
ubieganie się o środki zewnętrzne na ten cel wymaga uprzedniego wszczęcia stosownej procedury. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXV/179/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
 Informację na temat Akcji Zima przedstawił Dyrektor GOKIS Pan Michał Żelazek. 
Dyrektor poinformował, że prace nad  propozycjami dotyczącymi organizacji Akcji Zima 2017 
rozpoczęły się zaraz po zakończeniu Akcji Zima 2016 i analizie jej przebiegu tj. na początku 
października 2016r. W związku z ogromnym zainteresowaniem ze strony rodziców tym 
przedsięwzięciem podczas tegorocznych ferii zaplanowano dwie tury zajęć wyjazdowych. 
Dodatkowo GOK proponuje dzieciom zajęcia Moto RC, zajęcia warsztatowe, bezpłatne zajęcia 
sportowe dla mieszkańców, oraz turnieje. Ponadto działały będą świetlice środowiskowe, a w 
drugim tygodniu ferii Szkoła w Ziminie organizuje dla dzieci zajęcia plastyczne. 28 stycznia 
odbędzie się Bal Przebierańców organizowany przy współpracy z Radą Sołecką Sołectwa Poklatki.  
 Dyrektor dodał, że pierwsza grupa zajęć wyjazdowych liczy 40 dzieci, a druga 36. W 
ramach turnusów przewidziane są wyjazdy na lodowisko, pływalnię, kręgielnię, ścianka 
wspinaczkowa, Jump Arena Poznań, oraz kino lub kulig - co uzależnione jest od warunków 
pogodowych. Zbiórkę przewidziano o godz. 8:15, a powrót ok. godziny 14-tej. Dyrektor wyjaśnił, 
że plan Akcji w postaci plakatów dostępny będzie w obiektach GOKIS, oraz w internecie.  

Temat Akcji Zima 2017 został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Finansowo - Gospodarczej w dniu 17 stycznia. 

Radni nie mieli pytań do przedstawionych informacji. 

 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
 Radny Jarosław Bytniewski poinformował, że 17 stycznia br. Komisja Oświaty i Kultury 
odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Finansowo - Gospodarczą, podczas którego zapoznała się z 
działalnością GOKIS w 2016r., planami jednostki na 2017r., tematem Akcji Zima, oraz zajęła się 
sprawami bieżącymi gminy.  
 Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas styczniowego posiedzenia zajęła się 
tematem zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków, oraz sprawami bieżącymi gminy. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Zastępca Wójta poinformowała, że sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 
międzysesyjnym przedstawione zostanie podczas najbliższego posiedzenia Sesji. 
 Zastępca Wójta dodała, że w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie z udziałem Zastępcy 
Komendanta Miejskiego Policji, Komendanta Komisariatu Policji w Swarzędzu, oraz policjantami, 
gdzie dokonano oceny pracy Komisariatu Policji w Swarzędzu za rok ubiegły. Szczegółowe 
informacje na ten temat przedstawione zostaną podczas sesji 22 lutego, gdzie zaproszeni zostali 
przedstawiciele policji, aby przedstawić temat bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 
Kleszczewo. 
  
Ad.16 porządku posiedzenia 



 Przewodniczący Lesiński udzielił głosu Pani Dagmarze Szlandrowicz, która reprezentuje 
Fundację Pomocy Wzajemnej "Barka" z Poznania. 
 Pani Szlandrowicz poinformowała, że organizacja skupia się na pomocy osobom 
wykluczonym, potrzebującym, uzależnionym, bezdomnym i bezrobotnym. Za swój sukces fundacja 
poczytuje m. in. pomoc w utworzeniu spółdzielni socjalnej EMA w Gowarzewie, którą tworzy pięć 
kobiet z terenu Gminy Kleszczewo. Spółdzielnia socjalna to rodzaj działalności gospodarczej 
dedykowany osobom z trudnościami związanymi z powrotem na rynek pracy, a jednocześnie ma 
cel społeczny, którym jest integracja. Zysk wygenerowany w takiej spółdzielni nie trafia do 
kieszeni właściciela (poza wynagrodzeniami), ale jest reinwestowany w kolejne miejsca pracy, 
działalność społeczną na terenie gminy, działalność integracyjną lub nowy sprzęt. Fundacja 
dysponuje środkami unijnymi na wyposażenie takich spółdzielni socjalnych w niezbędny sprzęt 
oraz na remont pomieszczeń w których działają. Spółdzielnia EMA w biznesplanie założyła profil 
cateringowy swojej działalności, świadczenie usług gastronomicznych na terenie gminy oraz poza 
nią. Pani Szlandrowicz dodała, że spółdzielnia realizuje już swoje pierwsze zlecenia, co pokazuje 
jak można skutecznie wyjść z bezrobocia. 
 Pani Szlandrowicz zaprosiła na spotkanie dotyczące partnerstwa lokalnego, które odbędzie 
się 3 lutego br. o godz. 10-tej w sali GOK. Podkreśliła, że ideą jest, aby wokół spółdzielni socjalnej 
powstało partnerstwo lokalne, tak aby wszyscy wiedzieli co to jest ekonomia społeczna i jak można 
ją rozwijać w gminie. Pani Szlandrowicz dodała, że współtwórczynie gowarzewskiej spółdzielni 
otrzymały od Fundacji ok. 100.000zł dotacji z przeznaczeniem na zakup sprzętu i remont lokalu. 
Dotacja ta podlega rozliczeniu. 
 Pani Halina Michalak - Szczepaniak zapytała jak długo musi istnieć taka spółdzielnie po 
otrzymani dotacji i zainwestowaniu otrzymanych środków? 
 Pani Szlandrowicz odpowiedziała, że minimum rok, oraz podkreśliła, że spółdzielnia 
przeszła kompleksowy proces weryfikacji zanim otrzymała środki. 
 Radny Bytniewski dodał, że Panie były bardzo konsekwentne w swoim działaniu, bo już 
półtora roku temu chciały zaadoptować lokal przy strażnicy w Gowarzewie, ostatecznie jednak 
wybór padł na inny lokal. 
 Pani Szlandrowicz podkreśliła, że jeśli spółdzielnia będzie się rozwijała to może zatrudnić 
kolejne osoby. 
 Radny Rajchelt zapytał gdzie mogą być inwestowane zyski spółdzielni? 
 Pani Szlandrowicz wyjaśniła, że spółdzielnia może inwestować w nowe miejsca pracy, 
działalność integracyjną, społeczną lub w sprzęt. Osoby tworzące spółdzielnię nie mogą natomiast 
podzielić nadwyżki środków między siebie. 
 Radna Batycka zapytała kto decyduje w sprawie przeznaczenia zysków? 
 Pani Szlandrowicz odpowiedziała, że decydentem jest określony w KRS Zarząd spółdzielni. 
 Pani Halina Michalak - Szczepaniak zapytała czy spółdzielnia podlega jakiejś kontroli? 
 Pani Szlandrowicz poinformowała, że spółdzielnia ma przydzielonego opiekuna z "Barki". 
 Przewodniczący Lesiński zapytał czy osoby tworzące spółdzielnie są w pierwszym roku 
działalności zwolnione z odprowadzania składek do ZUS? 
 Pani Szlandrowicz wyjaśniła, że osoby te nie otrzymują zasiłków, natomiast możliwa jest 
refundacja składek ZUS. Fundacja ze swej strony przez pierwsze 6 miesięcy działalności oferuje 
wsparcie pomostowe w zakresie np. działalności marketingowej czy księgowości. 
 Radna Batycka zauważyła, że spółdzielnia działa na zasadach podobnych do rolniczych 
spółdzielni produkcyjnych. 
 Pani Szlandrowicz dodała, że ideą spółdzielni socjalnej jest, aby w min. 50% tworzyły ją 
osoby z grup wykluczenia społecznego, czyli niepełnosprawne lub oddalone od rynku pracy. Pani 
Szlandrowicz podkreśliła, że tematem spotkania 3 lutego będzie diagnoza społeczno - 
ekonomiczna, która została przeprowadzona na terenie Gminy Kleszczewo, jej rezultaty oraz 
zagadnienia z podstaw ekonomii społecznej. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:20. 



 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
            za zgodność z przebiegiem obrad 

        Przewodniczący Rady Gminy 
 

                    Henryk Lesiński 


